
CSÜTÖRTÖK, 2000. ÁPR. 13. SZEGED 5 

Egészségügy: privatizáció 

Törvényességi óvás 
az ANTSZ-töl 

Munkatársunktól 
Az ÁNTSZ Csongrád 

megyei intézete t egnap 
juttatta el lapunkhoz azt 
a nyilatkozatot, amely-
ben közli: a szegedi já-
ró- és fekvőbeteg-e l lá -
tás p r i v a t i z á c i ó j á v a l 
k a p c s o l a t o s ö n k o r -
mányza t i d ö n t é s e k 
megsértették a törvényi 
e l ő í r á s o k a t , e z é r t a z 
ÁNTSZ törvényességi ki-
fogással fordult Csong-
rád Megyei Közigazga-
tási Hivatalhoz. 

A megyei tisztiorvosi hi-
vatal a döntést megelőző 
előkészítő eljárást kifogá-
solja, nevezetesen azt, hogy 
a szegedi közgyűlés egész-
ségügyi bizottsága a városi 
járó- és fekvőbeteg-ellátás 
vállalkozásban történő mű-
ködéséről az ÁNTSZ véle-
ményének kikérése nélkül 
hozta meg döntését, pedig 
az egészségügyi intézmé-
nyek szervezetével és fel-
adatával kapcsolatos módo-
sító elképzeléseket vélemé-
nyeztetni kell a tisztiorvosi 
szolgálattal. 

Törvénysértő a szegedi 
önkormányzat eljárása azért 
is, mert a járó- és fekvőbe-
teg-ellátás privatizációjá-
ról határozó közgyűlésre 
nem kapott meghívást az 
ÁNTSZ, holott a törvény 
előírása szerint az egész-
ségüggyel kapcsolatos kér-
déseket tárgyaló önkor-
mányzati testületi ülésekre 
meg kell hívni a tisztiorvosi 
szolgálat képviselőjét is. 

A szegedi eljárás kapcsán 
megszólalt a Magyar Orvosi 
Kamara elnöke, Kupcsulik 
Péter is, aki kommünikében 
közölte, hogy a törvény kö-
telezi a kamara véleményé-
nek kikérését az egészség-
ügyi ellátást érintő átszerve-
zések esetében, de ezt a sze-
gedi önkormányzat nem tet-
te meg, a kamara a médiá-
ból értesült elképzelése-
ikről. A szegedi járó- és 
fekvőbeteg-ellátás priva-
tizációjával kapcsolatos 
ügyekről, a privatizációs el-
képzelésekről holnapi szá-
munkban szólaltatjuk meg 
Bartha László polgármes-
tert, országgyűlési képvi-
selőt. 

Versünnep 
n Tabánban 

Munkatársunktól 
A költészet napján rendez-

ték meg a szegedi általános 
iskolások versmondó verse-
nyét. A Tabán iskólában ün-
nepélyes keretek között meg-
rendezett vetélkedésben a 7. 
és 8. osztályosok közül a leg-
jobbnak Szilágyi Ferenc, a 
Rókus II. sz. iskola diákja 
bizonyult (felkészítő tanára: 
Zakarné Lóczi Mária), 
második lett Fábri Ágnes 
(Tisza-parti, tanára Simon 
Márta), harmadik Trogmayer 
Éva (Ságvári gyakorló, taná-
ra Visy Csabáné). A megyei 
versenyre továbbjutott még a 
4. helyezett Dvornyik Marék, 
az 5. Paku Andrea, a 6. Mur-

ka Teréz, a 7. Bíró Lilla és a 
8. Sebők Gergely. 

Az 5. és 6. osztályosok 
versengésében első lett Badó 
Andrea, a Tisza-parti iskola 
tanulója (Kocsis Józsefné ta-
nárnő tanítványa), a máso-
dik helyet Kovács Zoltán 
(Odessza II. sz. iskola, tanára 
Csejteiné Peppert Erzsébet) 
szerezte meg, a harmadik he-
lyen végzett Szegvári Mag-
dolna (alsóvárosi iskola, ta-
nára Dér Istvánné, felké-
szítője az édesanyja). To-
vábbjutott a megyei vetélke-
désbe a 4. Szabadi Katalin, 
az 5. Pamuk Anna, a 6. Som-
lai Eszter, a 7. Bábán Éva, a 
8. Huszka Richárd. 

Tőzsdei jelentés 
Szerdán stagnáltak az árfolyamok a részvénytőzsdén. A B U X 

index 9 7 8 6 ponton zárt ( + 2 4 pont). A világszerte megf igye lhető , 
a t echno lóg ia i szektorban b e k ö v e t k e z ő korrekc ió hatása 
a lapvetően v i s s z a f o g o t t á tette a be fekte tőket . A Matáv 
vesszőfutása n e m ért m é g véget , az árfolyama továbbra is 
csökkent. A gyógyszer- és bankpapírok azonban viszonylag 
stabilak maradtak a kereskedés folyamán. A Pannonplast 130 
forintos osztalék kif izetését tervezi. .Az OTP igazgatósága a 
tavalyinál 20 forinttal magasabb. 180 forintos osztalékpt kíván 
kifizetni részvényeseinek. A v i szony lag csendes tőzsdenapot az 
amerikai importárak alakulása s e m változtatta m e g Ezek 
márciusban 0 ,3 % -kai növekedtek az e lőző havi 2 % -os 
emelkedés után. A v i szonylag a lacsony árnövekedés f ő l e g az 
alacsonyabb ipari import-és energiaáraknak volt köszönhető. . . 

Rés z v ény n e v e Ny i t óá r Z á r ó á Záróár 
vá l t o zás 

Z á i o ó i 
v á l t o z á s (%) 

BORSODCHEM 10 550 10 450 -100 -0,95 
ÉGIS 13 100 13 350 320 3,46 
ANTENNA 12 985 12 850 140 -1,08 
MATÁV 2 233 2 201 -6 -0,27 
MEZŐGÉP 2 010 1 980 15 0,76 
MÓL 5 280 5 300 60 1,15 
OTP 14 700 14 640 90 0,62 
PICK 11 700 11 455 -90 -0,78 
RK'HTER 17 550 17 365 -115 -0,66 
TVK 4 945 4 950 0 0 

IDLNAENVEST 
T Ő Z S D E Ü G Y N Ö K S É G R T . 
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Jelentkezni lehet: 

Szeged, 
Szent István tér 16. 

Új egyetemi könyvtár lesz az Ady téren 

Olvasói terek, szabad polcok 

A Szegedi Tudományegyetem könyvtára élen jár az informatikai fejlesztések terén. (Fotó: Karnak Csaba) 

A felsőoktatás fejlesz-
tését szolgáló világbanki 
kölcsönprogram kereté-
ben az Ady t é r en épí-
tendő új épületben kap 
ma jd helyet a Szegedi 
Tudományegyetem köz-
ponti könyvtára. Dr. Ma-
der Bélát, a SZTE Egyete-
mi Könyvtárának főigaz-
gatóját arról kérdeztük, 
milyen lesz az új, a vá-
ros polgárai előtt is nyi-
tott intézmény. 

A magyar felsőoktatás fej-
lesztéséhez nyújtott világ-
banki kölcsönnek köszön-
hetően néhány év múlva az 
Ady téren építendő új épület-
be költözik az egyetemi 
könyvtár. De nemcsak a hely 
változik majd, hanem a szel-
lem is. - Az egyetem intéz-
ményfejlesztési tervének ki-
dolgozásakor abból indul-
tunk ki, hogy a világtenden-
ciának megfelelően Magyar-
országon is tovább nő, majd 
egy viszonylag magas szin-
ten áll be a felsőoktatási hall-
gatói létszám, miközben az 
oktatók száma nem emelke-
dik. Ebből következően to-
vább csökken a hagyomá-
nyos egyetemi óramennyi-
ség, és nő az egyéni és cso-
portos tanulás szerepe. Ez 
utóbbiak legfontosabb szín-

tere pedig mindenütt a vilá-
gon az egyetemi könyvtár, 
így a hagyományos funkció 
mellett a könyvtár a minden-
napos tanulás, felkészülés 
műhelye is lesz - magyaráz-
za dr. Mader Béla főigazga-
tó. 

Ehhez azonban megfelelő 
infrastruktúrára van szükség. 
Az intézménynek jelenleg 
helyet adó Dugonics téri 
központi épülettel nemcsak 
az a baj, hogy szűkösen fér 
el benne könyv és olvasó, 
hanem az is, hogy nem 
könyvtárnak készült, így 
funkcionálisan sem igazán 
alkalmas arra, hogy megfe-
leljen az új kihívásoknak. 
Ezért döntöttek úgy a szege-
di felsőoktatási vezetők, 
hogy a világbanki projekt 
legnagyobb beruházása egy 
új könyvtár- és konferencia-
központ lesz az Ady téren. -
A legjelentősebb változás az 
lesz, hogy a könyvtár az 
új épületben szabadpolcos 
rendszerben működik majd, 
vagyis azt a modern, angol-
szász elvet követi, hogy min-
dent, amit csak lehet, elér-
hetővé tegyünk a felhaszná-
lóknak. Az olvasóterekben 
témák szerint csoportosítva 
mindent egy helyen talál 
majd az olvasó: a kölcsönöz-
hető és a helyben használha-

tó könyveket, a folyóirato-
kat, az elektronikusan, CD-
ken tárolt anyagokat. Terve-
ink szerint 400 ezer doku-
mentumot helyezünk majd ki 
a polcokra. Szándékosan be-
szélek olvasótermek helyett 
terekről, mert az utóbbi 10-
15 évben épült korszerű 
könyvtárakban nagyon kevés 
a mozdíthatatlan fal, a terek 
a felhasználók igényei sze-
rint alakíthatók ki. Az új 
épületben elképzeléseink 
szerint hét, egyenként több 
száz négyzetméteres olvasó-
tér lesz: a társadalomtudo-
mányoknak, a történettudo-
mánynak, a magyar és az 
idegen nyelveknek és irodal-
maknak, az élettudományok-
nak, az élettelen természettu-
dományoknak, az előbbiek-
hez nem tartozó folyóiratok-
nak, valamint egy terem, 
amely a csoportos tanulásra 
ad lehetőséget - mondja dr. 
Mader Béla. 

Az új könyvtár olvasóte-
reiben a könyvek, folyóira-
tok mellett már az induláskor 
több száz számítógépet szán-
dékoznak elhelyezni, ame-
lyeket a hazai és nemzetközi 
adatbázisokban, katalógu-
sokban történő keresésen túl 
szövegszerkesztésre, feladat-
megoldásra is használhatnak 
a látogatók. A későbbiekben 

szeretnék, ha minden máso-
dik olvasóhelyre számítógé-
pet helyezhetnének ki - ez 
csak a pénzügyi lehetősége-
ken múlik majd. Az informa-
tikai fejlesztések terén 
egyébként a SZTE könyvtára 
évek óta az élen jár az or-
szágban, így az új épületben 
már az induláskor megfelelő 
színvonalú lesz ez a szolgál-
tatás. 

A tervek szerint és a nem-
zetközi normáknak megfe-
lelően az olvasóterekben 
egyszerre 1400 látogató dol-
gozhat majd kényelmesen, 
mlg a jelenlegi központi 
könyvtárban mindössze 200-
250. Mindez azért rendkívül 
fontos, mert amikor a jelent-
kezők egyetemet választa-
nak, ma már azt is megnézik, 
hol tudnak megfelelő körül-
mények között tanulni, órára, 
vizsgára készülni. - Amel-
lett, hogy a hallgatók kiszol-
gálása egyre fontosabb, a 
szegedi egyetemi könyvtár a 
Dél-Alföld legnagyobb tudo-
mányos gyűjteménye marad, 
és továbbra is mindenben az 
oktatók, kutatók rendelkezé-
sére áll - hangsúlyozza a 
főigazgató. Hozzáteszi azt is, 
hogy az intézmény, mint ed-
dig, nyitva áll a város polgá-
rai elótt is. 

Keczer Gabr ie l la 

Munkatársunktól 
A múlt év október 4-én 

egyetlen éjszaka alatt ki-
pakolta a Virág cukrász-
d á t a vol t t u l a j d o n o s , 
Szervánszky László. Több 
mint fél évi egyezkedés 
után úgy tűnik, lekerül 
lassan a lakat a Virágról. 
Az elmúlt héten egy bu-
dapesti ingatlanhaszno-
sító cég vásá ro l t a meg 
a p a t i n á s c u k r á s z d á t , 
a m e l y v á r h a t ó a n m á r 
ezen a nyáron ismét fo-
gad vendégeket . A sze-
gedieket arról kérdeztük, 
mit szólnak hozzá, hogy 
ismét lesz a városnak Vi-
rág cukrászdája? 

Kánitzné Kosotczki Ka-
talin ügyvezető: - Nagyon 
sajnáltam, hogy bezárt a Vi-
rág, Így most örülök neki, 
hogy van remény rá, hogy is-
mét kinyisson. Az elmúlt fél 
évben nagyon hiányzott a 
cukrászda, de még rosszabb 
lett volna, ha nyáron üresen 
marad a terasz. Szezonban 
sok szegedi szívesen beül egy 
kávéra, és hogy egy kis zenét 

a hét kérdése 

Örül-e, hogy 
elkelt a Virág? 

Kánitzné Kosotczki Katalin, Várkonyi Gyula 
é s d r . S ü v e g e s Ernö. (Fotó: Somogyi Károlyné) 

hallgasson. Furcsállom, hogy 
egy ingatlanokkal foglalkozó 
pesti cég vásárolta meg, de 
azt hiszem, a végeredmény a 
lényeg, hogy Szegednek is-
mét legyen Virágja. 

Várkonyi Gyula festő-
művész: - Alig várom már, 
hogy ismét beülhessek a cuk-

rászdába. Hiányzott, hogy fél 
évig nem volt a városban egy 
olyan patinás hely, ahová a 
vendégeimet elvihettem vol-
na egy kávéra, egy sütemény-
re. Sokan nosztalgiából is el-
mentek, nyáron pedig nap-
fürdőztek a teraszon. Nagyon 
remélem, hogy mire bekö-
szönt a turistaszezon, kinyit a 

terasz is. Az új tulajdonostól 
azt várom, hogy minél hama-
rabb nyissa meg a cukrászdát 
és legalább olyan színvona-
lon működtesse, mint az 
előző gazdája. Remélem, egy 
társas vállalkozás megfontol-
tabb lesz és nem zárja majd 
be egyetlen éjszaka a cuk-
rászdát. 

Dr. Süveges Ernő nyugdí-
jas főtanácsos: - Mivel 
tősgyökeres szegedi vagyok, 
nagyon sajnáltam, hogy be-
zárt ez a patinás cukrászda. A 
Virág az mindig Virág ma-
rad, nem lehet páija ebben a 
városban. Bizakodó vagyok, 
azt gondolom legalább olyan 
szinten fogja majd üzemeltet-
ni az új cég a cukrászdát, 
mint az elődje. Akár ki is az 
új gazda, én azt várom tőle, 
hogy ápolja, folytassa a Virág 
hagyományait: választékban 
és kiszolgálásban is. Szerin-
tem az a legfontosabb, hogy 
finom sütemények legyenek 
és jól működjön a cukrásída, 
az már kevéssé érdekli az 
embereket, hogy kinek a tu-
lajdona. 

Ma 
DR. T I C H Y - R Á C S C S A B A , 

A l s ó v á r o s k é p v i s e l ő j e f o g a d ó -
órát tart 17 é s 18 óra közöt t a 
D o b ó Utcai Általános Iskolában. 

D R . P É T E R S Z I L V E S Z -
T E R , a 2 2 - e s v á l a s z t ó k e r ü l e t 
(Új-Rókus) képvise lője lakossá-
gi fórumot tart 17 órától a Ró-
k u s II. Á l t a l á n o s I s k o l á b a n 
(Csáky u. 2.). Téma: közterüle-
tek e lnevezésére javaslat ( iskola 
mögötti erdős terület és a Nyitra 
u . -Rókus i krt. közötti zöldterü-
let). 

T Á P É I R É S Z Ö N K O R -
M Á N Y Z A T k ö z m e g h a l l g a t á s t 
tart 18 órai kezde t te l a H e l l e r 
Ö d ö n M ű v e l ő d é s i H á z b a n . 
M e g h í v o t t v e n d é g dr. Bar tha 
L á s z l ó p o l g á r m e s t e r , or -
szággyűlés i képvise lő . 

Holnap 
DR. S Z A B Ó L Á S Z L Ó , a 7 -

e s v á l a s z t ó k e r ü l e t ( Ú j s z e g e d ) 
k é p v i s e l ő j e f o g a d ó ó r á t tart 
14 .30 és 15.30 óra között a Ko-
rondi utcai orvosi rendelőben. 

A F Ü G G E T L E N K I S G A Z -
D A F Ö L D M U N K Á S ÉS POL-
G Á R I P Á R T „Tisza árvíz, bel-
víz é s szennyezések" c ímmel 18 
órai kezdettel Szegeden, a Te le -
ki u. 3. alatti székházban lakos-
s á g i f ó r u m o t tart. E l ő a d ó k az 
A t i v i z i g é s az A t i k ö f e munka-
társai. 

forrás 

Millenniumi 
kávéház 

DM-információ 
„A magyar nép hatalmas, 

kincsekben gazdag, háború-
ban diadalmaskodó, s a föld 
bármely királyával képes 
szembeszállni" - írta Prágai 
Kozma, a XII. századi cseh 
krónikás. Erről és egye-
bekről is szó lesz ma, csütör-
tökön 18 órakor Szabados 
György: Magyar harcművé-
szet és hadjáratok a XII. szá-
zadban című előadásában, 
amit a Millenniumi Kávéház 
(Dugonics tér 12.) kereté-
ben, a sorozat 15. hetén tar-
tanak. A rendezvény min-
denki előtt nyitott. 

Szabadkai 
jubileum 

Munkatársunktól 
A Szabadkai Városi 

Könyvtár és a Somogyi-
könyvtár a két intézmény 
együttműködésének 25. év-
fordulója alkalmából rendez-
nek emlékülést a Somogyi-
könyvtár I. emeletén délelőtt 
10 órától. A programban a 
szabadkai könyvtár munka-
társai, valamint Gyuris 
György, a Somogyi-könyv-
tár igazgatója adnak elő. 

Szegedi rejtvény-
fejtők sikere 

Munkatársunktól 
A múlt hét végén rendez-

ték meg Encsen és Kazinc-
barcikán az országos rejt-
vényfejtő bajnokság csapat-
bajnoki fordulóit. A szom-
bati Abaúj Kupán a Mor-
ton's Légi Utazási Iroda szí-
neiben versenyző szegediek 
közül a Klein Anna, Sava-
nya István, Kövesdi László, 
V. Tompa Mihály összeállí-
tású mester csapat a 2. he-
lyen végzett, a Molnár Már-
ta, Juhász Tibor, Szalay Dé-
nes és Zsíros János alkotta 
mesterjelölt csapat a 4. he-
lyet szerezte meg. A vasár-
napi Egressy Kupán a mes-
terek megismételték előző 
napi teljesítményüket és 
ezüstérmet szereztek, míg a 
mesterjelöltek a pontszerző 
6. helyen végeztek. 


